
 

 

  

 



 

Değerli Velilerimiz 
Biliyoruz ki her anne baba çocuğunun başarılı olmasını is- 
ter. Bunun için de elinden gelen her türlü çabayı harcar. 
Çocuklarımızın kendi ayaklarının üstünde durması, kendi 
hayatının sorumluluğunu alması hepimiz için istenen bir 
durumdur. 

 

Ancak unutmamalıyız ki çocukların belirli davranışları ge- 
liştirmesi için gerekli öğrenmeyi ve sorumluluk bilincini 
kazanması küçük yaşlarda hatta büyük oranda okul öncesi 
dönemde gerçekleşmektedir. 
Çocukluk döneminde yeterli sorumluluk bilinci gelişmemiş 
bir çocuğun ergenlik döneminde mucizevi bir şekilde ders 
çalışma bilincinde olmasını beklemek hayali bir durumdur. 



Neden ders çalışmak istemeyiz? 
İnsanın bir işi yapabilmesi için güdülenmiş olması gerekir. 
Yani istekli olmalıdır. 
İstekli olmayı sağlayacak şey ise karşılığında alacağı ödül- 
dür. 
Ancak ders çalışmanın somut ve hızlı şekilde alınan bir 
ödülü yoktur. 
Bu nedenle de öğrenciler ders çalışma motivasyonu elde 
etmekte çok fazla zorlanmaktadırlar. 
Ödülü hemen alamadıkları için de sorumluluk bilinci 
elde etmiş olmaları son derece önemlidir. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bütün bunların yanı sı- 
ra bir de dışarıda, öğ- 
renciyi cezbeden, ders 
çalışmaktan çok daha 
keyifli bir dünya var. 



 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

 

 
Neler Yapmamalıyız? 

Azarlamak 
Kızmak 
Küsmek 
Aşağılamak 
Sürekli “ders çalış” demek 



 

 

 

 

 

 

 

 

 
ÖNERİLER 
 Çok çalışmak değil, düzenli çalışmalarını destekleyin. 
 Planlamak önümüzü görmemizi sağlar, yapılacakları net- 

leştirir. Çocuğunuzu plan yapması için yönlendirin. 
 Yasaklar değil, sınırlar koyun. 
 Birlikte koyacağınız kurallarla çocuğunuzun gününü plan- 

lamasını sağlayın. 
 Kurallar net ve siz de tutarlı olmalısınız. 
 Bağımsız bir çalışma odasının olmasını sağlamaya çalışın. 
 Çalıştığı ortamın düzenli ve sade olmasına özen gösterin. 
 Sürekli “çalış” demekten vazgeçin. 
 Ders dışında da ilgileneceği aktiviteler bulmasına destek 

olun. 
 Yaptığı olumlu davranışları ön plana çıkararak motive ol- 

masını sağlayabilirsiniz. 

Ergenlik dönemindeki bir çocuğu 
emirler, nasihatler, direktiflerle 
yönetemezsiniz. Bağırmak ve kız- 
mak da çözüm olmaz. Çünkü bu 
dönemde çocuklar kimlik gelişimi 
nedeniyle kendi standartlarını 
oluşturmaya başlarlar. Her şeyin 
merkezinde kendi düşünceleri 
vardır. 



 

 

 

 

 
 

ÇOCUKLARIMIZDA 
OLUMLU DAVRANIŞ GÖREBİLMEK 
İÇİN ÖNCELİKLE ONLARA MODEL 

OLMAMIZ GEREKİR 
 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 Kitap okuyarak çocuklarınıza örnek 
olmalısınız. 

 İşlerinizi zamanında yaparak çocuk- 
larınıza örnek olmalısınız. 

 Zamanınızı planlayarak çocuklarını- 
za örnek olmalısınız. 

 Güzel işler işler başararak çocukları- 
nıza örnek olmalısınız. 
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